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Vážení spoluobčané, 
léto se přehouplo do 
druhé poloviny a  já 
věřím, že si užíváte dny 
zasloužené dovolené, 
trávíte společné chvíle 
s  Vašimi dětmi a  blíz-
kými nebo jen relaxu-
jete a  čerpáte energii 
z těchto slunných dnů. 

Nedávno se na mě 
jeden pan redaktor 
obrátil s  dotazem: 

Co se v Hradci za poslední dobu podařilo? Nad 
odpovědí jsem se vážně zamyslel. Samozřejmě 
mnoho věcí se daří. Vzájemná komunikace, sou-
činnost a  spolupráce zastupitelstva města však 
zatím nevykazuje takovou úroveň a  míru od-
povědnosti, která by směřovala k všestrannému 
rozvoji města a současně chránila veřejný zájem. 

V posledních týdnech mě zatěžoval fakt, že za-
stupitelstvo města na svém jednání 8. 6. 2015 
neschválilo, a tím ve skutečnosti odmítlo, přijetí 
evropské dotace z  Integrovaného operačního 
programu MMR ČR na projekt „Zvýšení úrov-
ně služeb elektronické veřejné správy ve městě 
Hradec nad Moravicí“ ve výši 4 974 373 Kč. Je to 
poprvé, kdy stát umožňuje obcím získat finanční 
prostředky pro výkon veřejné správy v souvislosti 
s povinnostmi, které na obce klade. Jde o důle-
žitou akci, která zahrnuje elektronizaci procesů, 
digitalizaci dat, propojení místních agendových 
informačních systémů s  registry veřejné správy 
atd. Nepřijmout tuto dotaci jsem považoval za 
velmi nezodpovědné. Svolal jsem proto další 
zastupitelstvo na 29. 6. 2015, na které jsem při-
zval odborníky z oboru IT a veřejné správy, aby 

aktuálnost problematiky podrobněji objasnili. 
Jen těsným hlasováním bylo, sice až napodruhé, 
schváleno přijetí této dotace (viz str. 2). Přitom 
elektronizace veřejné správy je vysoce důležitým 
kritériem efektivity a  funkčnosti úřadu. Žádost 
o tuto dotaci byla podána v červnu 2014. Je pro-
to nepochopitelné, že ji nyní odmítali přijmout 
zastupitelé, kteří tuto žádost před rokem podali.

Dne 8. 6. 2015 zastupitelstvo města neschválilo 
zajištění financování stavby Tribuna a  sociální 
zázemí TJ Hradec nad Moravicí (viz str. 2). Zde 
jsme využili již druhou možnost získání dotace 
z  Regionálního operačního programu Morav-
skoslezsko, prioritní osy Rozvoj měst. U  tohoto 
dotačního titulu je nutno zabezpečit předfinan-
cování projektu, což znamená zajistit úhradu 
nákladů stavby. Přitom není předem známa 
konkrétní výše dotace. I přes nepříznivou finanč-
ní situaci a zadluženost města jsme našli řešení 
krátkodobého financování stavby. Osobně jsem 
také na Regionální radě ověřil, že v  operačním 
programu je dostatek finančních prostředků ne-
vyčerpaných v minulém programovém období. 
V  naší kategorii bylo podáno pouze 18 žádostí 
na objem 320 mil. Kč, což znamená, že bychom 
získali zpět minimálně 70 – 85 % nákladů. Z dů-
vodu, že zastupitelstvo města neschválilo zajiš-
tění financování stavby, jsme nesplnili podmínky 
dotačního programu a naše žádost bude vyřa-
zena. Další podmínkou bylo, že stavba musí být 
realizována v  roce 2015. Na zastupitelstvu dne 
29. 6. 2015 již nebyla vůle zastupitelů tuto proble-
matiku otevírat. Nový dotační titul na stavbu tri-
buny v tomto programovém období již s největší 
pravděpodobností vyhlášen nebude. Přitom na 
přípravu stavby tribuny (studie, projektová do-

kumentace apod.) se v minulých letech vynaloži-
lo z rozpočtu města už 1 463 000 Kč. Rovněž jed-
nání s vlastníkem pozemků dotčených stavbou, 
podnikem Povodí Odry, byla poměrně složitá. 

Záměr vybudovat na místě nevyhovujícího 
zchátralého objektu fotbalové tribuny novou 
tribunu a  sociální zázemí vzešel z  veřejného 
zájmu – požadovali ji sportovci, občané, za-
stupitelé. Město usiluje o zkvalitnění a rozšíření 
sportovního a  volnočasového zázemí řadu let 
– již minulá zastupitelstva se snažila o  získání 
dotace na tuto stavbu. Proto mě na zastupi-
telstvu města 8. 6. 2015 překvapila rozprava, 
ve které zastupitelé, mezi kterými je i současné 
vedení TJ a zástupci SK Podolí, podali informaci, 
že „výstavbu nové tribuny odmítá více než 950 
občanů organizovaných v  místních sportov-
ních klubech, že občané tribunu nepotřebují, 
že dětem máme na čutání ponechat takové 
zázemí, které by jim postačilo a že jednu super 
a  krásnou tribunu, pro případné vyšší soutě-
že, již máme v  Žimrovicích“. Tyto argumenty, 
vzhledem k celkovému počtu obyvatel a k sou-
časnému zcela nevyhovujícímu stavu sportov-
ního zázemí v  Hradci nad Moravicí, považuji 
za závažné a  nedůstojné. Naším zájmem bylo 
postavit moderní a  funkční sportovní zařízení, 
které by bylo k dispozici tělovýchovné jednotě, 
všem dalším místním sportovním klubům, ško-
lám, mládeži, seniorům a veřejnosti. Nový spor-
tovní areál, jako sdílený poloveřejný prostor, by 
byl velmi motivujícím prvkem nejen pro rozvoj 
sportu. Je škoda, že díky zamítavému postoji za-
stupitelstva bude v našem městě nadále chybět. 

Přeji Vám pěkný zbytek léta a jen vše dobré. 
Josef Vícha, starosta

Hradecký výtvarník Mgr. Michael Foltýn 
vystavuje malby, kresby a grafiky v Městské 
galerii Hradec nad Moravicí. 

Výstavu můžete navštívit do konce srpna 2015. 

ZRCADLO
(věnováno Michaelu Foltýnovi)

Prastaré zrcadlo praská
a prýští na schodišti
domu sochaře Foltýna.

Vteřina zde neznamená nic,
vše zakuto je do šera…
do tajemného zmrtvýchvstání.

Zrcadlo s porostem krve
a se strupy po svařování
je nekonečnou krajinou duše.

David Bátor

Foto: Jiří Hajduk
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OTEVŘENÁ RADNICE
ZE ZASTUPITELSTVA MĚSTA
• Hlasování zastupitelstva města dne 

8. 6. 2015 ve věci schválení zajištění fi-
nančních prostředků na spolufinanco-
vání a  profinancování projektu „Tribuna 
včetně sociálního zázemí TJ Hradec nad 
Moravicí“:

 pro schválení financování – Jan Celta, 
Josef Vícha, MUDr. Pavel Selingr, Ing. Rado-
mír Přibyla, Richard Vacula, Roman Celta

 proti schválení financování – Ing. Dra-
homíra Hertlová, Ing. Franišek Sonnek, 
Mgr. Hana Nováková Sonnková, Ing. Jan 
Hrbáč, Mgr. Jan Špička, Karel Vlček, Mgr. 
Patrik Orlík, Pavel Kuzník, Mgr. Petr Ha-

vrlant, Mgr. Radka Očadlíková, RNDr. To-
máš Grim, Bc. Vladimír Polášek

zdrželi se – Emil Hennig, Jan Horák, Pav-
la Stoklasová

• Hlasování zastupitelstva města dne 
29. 6. 2015 ve věci přijetí evropské dotace 
v  rámci Integrovaného operačního pro-
gramu MMR ČR, Konsolidace IT a  nové 
služby TC obcí, na projekt „Zvýšení úrov-
ně služeb elektronické veřejné správy ve 
městě Hradec nad Moravicí“ v  celkovém 
objemu 4 974 373 Kč:

 pro přijetí dotace – Emil Hennig, Ing. 
František Sonnek, Jan Celta, Jan Horák, 
Josef Vícha, MUDr. Pavel Selingr, Pavla 

Stoklasová, Ing. Radomír Přibyla, Richard 
Vacula, Roman Celta, RNDr. Tomáš Grim

 zdrželi se – Ing. Drahomíra Hertlová, 
Mgr. Hana Nováková Sonnková, Ing. Jan 
Hrbáč, Karel Vlček, Mgr. Patrik Orlík, Pa-
vel Kuzník, Mgr. Petr Havrlant, Bc. Vladi-
mír Polášek

 nepřítomni – Mgr. Jan Špička, Mgr. Radka 
Očadlíková (dne 8. 6. se hlasování zdrželi)

AUTOBUSOVÁ ZASTÁVKA 
NA ULICI ŽIMROVICKÁ 
NEPŘIBUDE
Na základě požadavků občanů poda-
lo Město Hradec nad Moravicí na Ma-
gistrát města Opavy, jako na příslušný 
silniční správní úřad, žádost o  zřízení 
nové autobusové zastávky na ulici 
Žimrovická (ve směru Žimrovice), na-
proti stávající autobusové zastávky. 
Žádost byla dále posouzena Doprav-
ním inspektorátem Policie ČR v Opavě, 
který ve svém stanovisku nedoporučil 
v navrhovaném místě zřízení zastávky 
autobusové linkové dopravy. Důvo-
dem je zvýšení rizika kolizních doprav-
ních situací – jde o  nepřehledný úsek 
v oblouku silnice, ve kterém nelze za-
jistit bezpečnost chodců při přechá-
zení vozovky, jsou zde špatné rozhle-
dové poměry apod. Z výše uvedených 
důvodů Magistrát města Opavy nepo-
volil požadovanou místní úpravu pro-
vozu a k žádosti města vydal zamítavé 
stanovisko. 

ROZŠÍŘENÍ OBČANSKÉ 
VYBAVENOSTI
Na Nádražní ulici v  Hradci nad Moravicí 
byly zahájeny stavební práce u  bývalého 
železničního překladiště. V  červenci bylo 
upraveno kolejiště zkrácením koleje č. 4. 
Stavební práce budou pokračovat rekon-
strukcí budovy bývalého skladu a  přilehlé 
boční rampy. Důvodem je změna užívání 
tohoto objektu, ve kterém nově vznikne 
prodejna potravin HRUŠKA. Objekt se na-
chází poblíž hlavní silnice, vlakové i  auto-
busové zastávky a  v  lokalitě nové zástav-
by rodinných domů. Okolí prodejny bude 
upraveno a vznikne zde také parkoviště pro 
zákazníky. Stavba bude dokončena na pod-
zim tohoto roku.

MĚSTSKÝ ÚŘAD MÁ NOVOU 
TAJEMNICI
Od 1. července 2015 je tajemnicí Městského 
úřadu Hradec nad Moravicí Mgr. Ing. Hana 
Vaculová. Ve funkci nahradila Ing. Václava 
Žampu, který k 30. červnu 2015 ukončil pra-
covní činnost a odešel do důchodu. 
Město Hradec nad Moravicí panu Ing. Vác-
lavu Žampovi děkuje za jeho čtrnáctiletou 
záslužnou práci pro město a  jeho občany. 
Do dalších let mu přejeme především hodně 
zdraví, spokojenosti a rodinné pohody. 

Mgr. Ing. Hanu Vaculovou, která dosud pů-
sobila na MěÚ jako vedoucí Odboru výstav-

by a  územního plánování, navrhli na místo 
vedoucí úřadu členové komise ustanovené 
pro výběrové řízení na obsazení této pozice. 
Do funkce ji poté jmenoval, se souhlasem 
ředitele krajského úřadu, starosta města. 
V  souvislosti s  touto personální změnou 
proběhla úprava organizační struktury 
městského úřadu. Nově vznikla dvě odděle-
ní kanceláře tajemnice – oddělení výstavby 
a  územního plánování (místo dosavadního 
Odboru výstavby a  územního plánování) 
a oddělení kultury. 

Paní Mgr. Ing. Haně Vaculové k jejímu jme-
nování gratulujeme a přejeme mnoho úspě-
chů v náročné práci.

Usnesení z jednotlivých zasedání rady 
města a zastupitelstva města 

najdete na 
www.muhradec.cz 

v záložce Samospráva.

ZMĚNA V BEZPLATNÉM PARKOVÁNÍ
Na parkovištích na ulici Podolská (před „Hradečankou“) a na ulici Lidická (před budovou 
Policie ČR) došlo ke změně způsobu parkování. Nově musí mít řidiči na těchto parkovištích 
za sklem umístěny papírové kotouče, na kterých si sami navolí čas příjezdu a poté budou 
mít hodinu na to, aby si vyřídili své záležitosti či nakoupili. Obě parkoviště jsou označena 
dopravní značkou Parkoviště s parkovacím kotoučem, doplněnou o dodatkovou tabulku 
s upřesněním povolené doby parkování. 

•  Na ulici Lidická je parkování v době pondělí – pátek od 6.00 
do 18.00 hodin a  sobota – neděle od 6.00 do 11.30 hodin 
upraveno na max. 60 minut.

•  Na ulici Podolská je parkování v  době pondělí – pátek od 
7.00 do 18.00 hodin a sobota – neděle od 7.00 do 11.00 hodin 
upraveno na max. 60 minut.

Parkovací kotouče je možno zakoupit v Informačním centru na 
Městském úřadu Hradec nad Moravicí za 15 Kč. Vedení města 
se touto úpravou parkování snaží docílit lepší organizace par-
kování a zvýšení bezpečnosti dopravního provozu, především 
na frekventovaných místech v  blízkosti obchodů a  provozo-
ven, kde byla parkovací místa často permanentně obsazena. 

SPLATNOST POPLATKU ZA ODPAD
Upozorňujeme občany, že lhůta splatnosti místního poplatku za komunální odpad uplynula 
dnem 30. června 2015. Občané, kteří tuto povinnost nesplnili, se vystavují riziku vymáhání da-
ňovou exekucí. Tato povinnost se vztahuje i na majitele chat a staveb využívaných k rekreaci, 
ve kterých není hlášena k trvalému pobytu žádná fyzická osoba. V případě dotazů se obraťte 
na finanční odbor Městského úřadu Hradec nad Moravicí – p. Kateřina Bártová, tel. 553 783 933.
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DOTACE NA KULTURU, SPORT 
A SPOLKOVOU ČINNOST
V  rámci dotačního programu (tzv. granto-
vého systému) bylo žadatelům poskytnuto 
z rozpočtu města celkem 334 760 Kč. Cílem 
programu je podpora činnosti místních nezis-
kových organizací a spolků, kulturních a spor-
tovních akcí konaných na území města a edič-
ní činnosti. Poskytnutí dotací schválila rada 
města dne 27. 5. 2015 na základě návrhu před-
loženého grantovou komisí. V  oblasti pra-
videlné sportovní činnosti bylo podpořeno 
7 projektů (73 000 Kč), v oblasti sportovních 
akcí 8 projektů (75 000 Kč), v oblasti kulturní 
činnosti 3 projekty (31 200 Kč), v oblasti kul-
turních akcí 16 projektů (110 800 Kč) a v oblas-
ti ediční činnosti 5 projektů (44 760 Kč).

Dále byly poskytnuty dotace na veřejně pro-
spěšnou činnost mimo dotační program, 

a  to na základě individuálních žádostí jed-
notlivých žadatelů a  klubů seniorů. Výše 
poskytnutých individuálních dotací k  20. 7. 
2015 je 165 000 Kč. 

Po uzavření veřejnoprávních smluv budou 
poskytnuty dotace organizacím, které se 
věnují volnočasovým aktivitám dětí (tzv. 
příspěvek na volnočasové aktivity dětí), a to 
v celkové výši 201 000 Kč. 

V  uvedených částkách nejsou zahrnu-
ty dotace poskytnuté TJ Hradec n. Mor. 
a  TJ Žimrovice ve výši 300 000 Kč, kte-
ré byly součástí schváleného rozpoč-
tu města bez nutnosti podávat žádosti. 
Přehled poskytnutých dotací najdete na 
www.muhradec.cz, v  záložkách Grantový 
systém a Dotace města. 

Roman Celta, místostarosta

ÚZEMNÍ PLÁN MĚSTA
V průběhu června a července 2015 byl projednán návrh zprávy o uplatňování Územního 
plánu Hradec nad Moravicí. Zpráva obsahuje pokyny pro změnu č. 2 územního plánu, 
které byly zpracovány na základě doručených podnětů. Pokyny budou následně uprave-
ny dle požadavků dotčených orgánů. Návrh zprávy o uplatňování územního plánu, včet-
ně upravených pokynů, bude předložen ke schválení zastupitelstvu města v  září 2015. 
Vyhodnocení podnětů občanů a institucí najdete v jednotlivých usneseních zastupitel-
stev na www.muhradec.cz (Samospráva / Usnesení zastupitelstva).

 Hana Vaculová, tajemnice úřadu

PŘEDSTAVUJEME NOVOU ŘEDITELKU MATEŘSKÉ 
ŠKOLY HRADEC NAD MORAVICÍ

Na základě konkurzního řízení jmenovala Rada Města Hradec 
nad Moravicí do funkce ředitelky příspěvkové organizace Ma-
teřská škola Hradec nad Moravicí paní Bc. Gabrielu Lackovou. 

Bc. Gabriela Lacková, absolventka bakalářského oboru Učitelství 
pro mateřské školy, dosud působila jako učitelka MŠ Dětský svět 
v Opavě, která se mj. velkou měrou podílela na vzniku nového 
firemního zařízení Péče o děti ve Slezské nemocnici v Opavě. 

„V běžném životě jsem máma tří synů. Ráda čtu, jezdím na kole, 
zahrádkařím a  také odpočívám – pokud k  tomu mám někdy 
možnost. I  když žijeme v  Opavě, k  Hradci nad Moravicí mám 
velmi osobní vztah. Znám snad všechna přírodní zákoutí, ve 
kterých jsem nesčetněkrát čerpala energii. Navštěvuji zdejší pa-
mátky, zúčastňuji se kulturních akcí, sjížděla jsem na raftech řeku 
Moravici...

Jmenování na místo ředitelky mateřské školy je pro mě velká čest a zároveň jsem si vědoma 
odpovědnosti, která je spjata s chodem předškolního zařízení. Chci navázat na vše dobré, 
co zde zanechala paní ředitelka Libuše Beňovičová. Budu se soustředit na kvalitu výchov-
ně-vzdělávacího procesu, efektivní financování školy a korektní mezilidské vztahy. Nadále 
budu pokračovat v modernizaci mateřských škol a školních zahrad. Budu se soustředit na 
spolupráci školy s rodiči a veřejností, vytvářet podmínky pro žáky se specifickými vzděláva-
cími potřebami i pro žáky nadané a snažit se rozvíjet emoční inteligenci dětí.

Práce s dětmi mě nesmírně naplňuje. Vnímám ji jako velkou zodpovědnost. Období do šesti 
let věku dítěte je nejvýznamnější dobou pro utváření lidské osobnosti. Pedagogové jsou tedy 
hned po rodině těmi nejdůležitějšími, kteří mohou spoustu věcí ovlivnit k lepšímu, dát dětem 
směr, ukázat jim důležité lidské hodnoty. Uvědomuji si, že vychováváme děti pro dobu, která 
přijde za dvacet let. Jaká bude? Co bude v té době prioritou? To dnes nemůže s jistotou nikdo 
říci. Co však vím naprosto jistě je, že tyto děti budou stále potřebovat lásku i víru v sebe a bu-
dou muset mít schopnost přizpůsobovat se novým situacím a změnám. Budou muset být 
dostatečně silné, aby vše ustály co možná nejvíce korektně a čestně, a také aby obstály v boji 
proti nekorektnosti a nečestnosti. A na to vše se ve své práci zaměřím.“ 

Bc. Gabriela Lacková

KRÁTCE
•  Termín dalšího bezplatného sociál-

ního poradenství pro občany, kteří se 
nachází v obtížné životní situaci, je 2. září 
2015 (v měsíci srpnu se poradna nekoná). 
Poradna bude dále probíhat každou prv-
ní středu v  měsíci (10. 10., 4. 11. a  2. 12. 
2015), vždy od 14 do 17 hodin v budově 
městského úřadu (salónek v přízemí). Po-
radenská činnost může být poskytována 
po předchozí dohodě také v  domác-
nostech občanů. Poradnu vede zkušená 
sociální pracovnice obecně prospěšné 
společnosti Centrum sociálních služeb 
Ostrava na základě smlouvy uzavřené 
s Městem Hradec nad Moravicí. 

•  V budově městského úřadu můžete vy-
užít služby pobočky VZP ČR. Mobilní úřa-
dovna pojišťovny je občanům k dispozici 
ve vestibulu úřadu ve dnech 7. 9., 5. 10., 
2. 11. a 7. 12. 2015, vždy od 13 do 15 hodin. 
Tato služba je pro občany bezplatná.

•  Po opravě kamenného kříže před měst-
ským hřbitovem v  Hradci nad Moravicí 
prochází nyní opravami tři kříže v Žimro-
vicích. Město se tak snaží předcházet 
chátrání drobných sakrálních památek, 
které jsou neodmyslitelnou součástí na-
šich obcí. Opravy provádí firma Zbyňka 
Řemelky z Hradce nad Moravicí.

•  Práce na projektu „Regenerace veřej-
ného prostranství v Hradci nad Moravicí“ 
v lokalitě u zdravotního střediska na ulici 
Smetanova byly ukončeny. Byla zde vy-
sazena nová zeleň, prostor byl parkově 
upraven a  najdete zde i  lavičky pro od-
počinek.

•  Jednání o  nádražní budově pokraču-
jí. Na základě výsledků jednání starosty 
města s  ředitelstvím státní organizace 
Správa železniční dopravní cesty, jako 
vlastníkem nádražní budovy, byla v červ-
nu 2015 podána žádost na SŽDC o  bez-
úplatný převod hlavní nádražní budovy 
včetně venkovní čekárny a  pozemků do 
majetku města. 

•  Protihluková opatření u  obytných 
domů u hlavní komunikace. Po jedná-
ní se správou Ředitelství silnic a  dálnic 
v  Ostravě informujeme občany, že ŘSD 
umožní vlastníkům obytných domů, kte-
ré kopírují silnici I/57, výměnu oken za 
protihluková na náklady společnosti. Jde 
o součást protihlukových opatření v mís-
tech, kde hluk překračuje limity. Kritériem 
je vzdálenost domu od okraje komunika-
ce a naměřená hlučnost. Vlastníky objek-
tů budou pracovníci ŘSD kontaktovat. 
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INVESTICE
Stavba odstavné plochy 
a přístupové cesty k zámku 
pokračuje
Naučná stezka k zámku, která povede z odstavné plochy a vy-
ústí v  zahradě u  budovy ZUŠ, bude zkrácena o  jednu část 
trasy. Stezka se měla původně rozdělit na dvě přístupové tra-
sy, z nichž jedna měla kopírovat terén podél kostela sv. Petra 
a Pavla a vyústit na ulici Zámecká. Tato část trasy nebude reali-
zována. Ke zkrácení došlo z důvodu vysoké finanční náročnosti 
archeologického průzkumu v této lokalitě a z důvodu dodateč-
ného požadavku NPÚ vést tuto část stezky v zájmovém území 
na celodřevěné konstrukci, což by rovněž neúměrně navýšilo 
rozpočet akce. Z  těchto důvodů jsme požádali poskytovatele 
dotace o možnost zkrácení této části trasy. Po akceptaci našeho 
požadavku byly stavební práce obnoveny. Stavba bude dokon-
čena v srpnu 2015. 

Projekt Naučná stezka k  zámku v  Hradci nad Moravicí, 
č. CZ.1.10/2.2.00/18.01485, je spolufinancován z  Regionálního 
operačního programu NUTS II Moravskoslezsko, prioritní osy 
10.2 Podpora prosperity regionu, oblast podpory Rozvoj ces-
tovního ruchu. Výše dotace činní 85 % z celkových způsobilých 
výdajů projektu, maximálně však 5 144 947,69 Kč. 

Stavební činnost
Podstatná část etapy rekonstrukce chodníků na Opavské ulici, pláno-
vané pro letošní rok, je již hotova. Zbývá dokončit úsek mezi budovou 
městského úřadu a budovou technických služeb, a úsek mezi vstupem 
do areálu společnosti Brano a odbočkou k Brano sauně (po obou stra-
nách silnice). Tuto část rekonstrukce bude spolufinancovat společnost 
Brano. Při vjezdu do města (od Kajlovce), v místě křížení ulic K. H. Borov-
ského a Opavské, byl vybudován osvětlený přechod pro chodce. Nové 
instalované semafory, které budou ovládány ze strany chodců, budou 
zprovozněny v srpnu 2015. 
Pozastavené stavební práce na odstavné ploše pro vozidla (naproti čer-
pací stanice ve směru na Kajlovec) a přístupové stezce k zámku pokraču-
jí. Z důvodu zajištění odpovídající nosnosti příjezdové komunikace pro 
motorová vozidla bude nutno před zprovozněním parkovací plochy 
zrekonstruovat most přes potok Hradečná.
Stavební práce na rekonstrukci veřejných WC a sociálního zázemí v loka-
litě u nádraží budou zahájeny v srpnu 2015. 
Začala výstavba cyklostezky v bermě řeky Moravice. Tento nový, bez-
pečnější úsek cyklostezky č. 551 povede pod mostem přes řeku Mora-
vicí (na ul. Opavské) a dále v délce 590 metrů podél řeky. Cyklisté tak 
nebudou nuceni přecházet frekventovanou křižovatku na hlavní silnici.
V Domoradovicích pokračují přípravné práce na prodloužení hřiště pod 
obcí. Dále probíhá zpracování projektové dokumentace na rekonstrukci 
kulturního domu v Domoradovicích. V současné době hledáme mož-
nosti získání dotace na její realizaci.
V Bohučovicích začala výstavba klubovny, na které se velkou mírou po-
dílejí svépomocí občané Bohučovic. 

SPOLEČNOST A KULTURA
VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ 
V sobotu 23. května 2015 se ve Velké dvoraně Červeného zámku konalo další slavnostní ví-
tání občánků. Do života jsme tentokrát přivítali šestnáct dětí z Hradce nad Moravicí – devět 
chlapců a sedm děvčátek, a dvě děti z Branky u Opavy, kde se narodil jeden chlapec a jedno 
děvčátko. Děti společně přivítali místostarosta Hradce nad Moravicí pan Roman Celta, sta-
rosta Branky u Opavy pan Bc. Radim Šnek a matrikářky paní Kateřina Bártová a  Radka 
Gebauerová. Město Hradec nad Moravicí tímto děkuje paní Dagmar Cibulkové a paní Janě 
Jaškové, učitelkám MŠ Hradec nad Moravicí, a dětem z oddělení Medvědi za milý kulturní 
program. Poděkování patří také kastelánovi zámku Ing. Radomíru Přibylovi za umožnění 

konání obřadu v reprezentativních prostorách Velké dvorany. Slavnostní obřad vítání občán-
ků pořádá Město Hradec nad Moravicí dvakrát ročně. Další se uskuteční v listopadu 2015, kdy 
přivítáme děti, které se narodily po 1. dubnu 2015.  

Foto: Jiří Hajduk

MĚSTO HRADEC 
NAD MORAVICÍ 
NABÍZÍ K PRODEJI 
BYT
Byt se nachází ve III. NP bytového 
domu na ulici Lidická, č. p. 590, Hradec 
nad Moravicí, velikost bytu 3+1, podla-
hová plocha 80,30 m2 + podíl ve výši 
7399/113542 na společných částech 
domu a zastavěného pozemku.
Prodej proběhne obálkovou metodou. 
Vyzýváme tímto zájemce, ať předají 
svoji nabídku kupní ceny, způsob a ter-
mín její úhrady v  zapečetěné obálce 
označené „Prodej bytu – neotvírat“ 
na sekretariát Městského úřadu Hra-
dec nad Moravicí, Opavská 265, a  to 
do pondělí 31. 8. 2015 do 12.00 hodin. 
O  prodeji rozhodne Zastupitelstvo 
města Hradec nad Moravicí na svém 
zasedání dne 21. 9. 2015.
Prohlídku bytu lze domluvit na Měst-
ském úřadu Hradec nad Moravicí, od-
bor vnitřních věcí. Kontaktní osoba: Jiří 
Mojczek, tel. 553 783 921, 553 783 922 
nebo mobilní tel. 725 666 061.

NABÍZÍM KVALITNÍ A ZÁBAVNÉ DOUČOVÁNÍ ANGLICKÉHO 
JAZYKA PRO DĚTI A DOSPĚLÉ. 

Kontakt: Žaneta Jašková, tel. 730 955 213, e-mail: jaskova.zaneta@post.cz
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POZVÁNKA NA VÝSTAVU
Město Hradec nad Moravicí spolu s autorem 
Vás srdečně zvou na zahájení výstavy výtvar-
níka RNDr. Rostislava Herrmanna, které se 
uskuteční ve čtvrtek 10. září 2015 v 17 hodin, 
v  Městské galerii Hradec nad Moravicí, Zá-
mecká 313. 

RNDr. Rostislav Herrmann (1962, Opava) po 
absolvování Mendelova gymnázia v  Opavě 
pokračoval ve studiu na Přírodovědecké fa-

kultě Masarykovy univerzity v Brně, dále na 
Vysoké škole umělecko-průmyslové v  Pra-
ze u  prof. Pavla Nešlehy a  na Pedagogické 
fakultě Univerzity Palackého v  Olomouci. 
Věnuje se malbě, kresbě a  fotografii. Jeho 
práce mají filozofický a často také duchovní 
podtext. Je členem výtvarných skupin „X“ 
a  „ITA“, realizoval více než třicet samostat-
ných výstav. Rostislav Herrmann působí jako 
učitel na opavském Mendelově gymnáziu 
a žije v Brance u Opavy. 

Se zármutkem oznamujeme, 

že nás v úterý 14. července 2015 navždy 

opustil dlouholetý zaměstnanec 

Městského úřadu a Technických služeb 

Hradec nad Moravicí pan Jaromír Stošek. 

Děkujeme za vše, co pro město vykonal. 

Jménem Města Hradec nad Moravicí 

a všech spolupracovníků si dovoluji 

vyjádřit rodině upřímnou soustrast. 

Josef Vícha, starosta

V neděli 5. července 2015 se Římskokatolická farnost Hradec nad 
Moravicí rozloučila s dlouholetým farářem P. Antonínem Kolářem, kterému 
farníci přišli vyjádřit poděkování za 41 let duchovní činnosti a oporu věřícím i všem občanům. 
Otci Antonínovi poděkoval za vše, co pro město a farnost vykonal, také starosta města pan Josef 
Vícha. Novým duchovním správcem farnosti je P. Mgr. Marcin Stanisław Kieras. První mši ve 
farním kostele sv. Petra a Pavla, na které jej za město a farnost přivítal také starosta města, sloužil 
12. července 2015.

Město Hradec nad Moravicí 

vás srdečně zve na nedělní pohádku

Co udělá čert, který dostane zálusk na princeznu a chce se s ní oženit? Přece ji sebere 
panu králi! Aby se tak nestalo, musí malý čipera Kašpárek najít způsob, jak čertu všechno 

překazit. Pohádka je hrána klasickými marionetami a je doprovázena hudbou a písničkami. 
Uvádí zájezdová loutková scéna Kašpárkův svět.

KDYŽ SE ČERTI ŽENILI, ANEB 
KAŠPÁRKOVY ŽERTY S ČERTY

13. září 2015 v 16 hod.
kinosál Národního domu, Hradec nad Moravicí

Vstupné 20 Kč

Poděkování
Členové náboženské obce Církve československé husitské Opava srdečně děkují zá-
stupcům města Hradec nad Moravicí za významnou pomoc při přípravě vzpomínky 
šestistého výročí upálení Mistra Jana Husa.

Také vyjadřujeme poděkování starostovi panu Josefu Víchovi, místostarostovi panu 
Romanu Celtovi a všem občanům, kteří dne 5. července 2015 svou účastí na bohosluž-
bě v Hradci nad Moravicí důstojným způsobem uctili památku Mistra Jana Husa.

Za náboženskou obec farářka Ladislava Svobodová a předseda rady starších Vít Koutný

Foto: Jiří Hajduk
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Kresba, malba, grafika, výstava 

Michaela Foltýna, do 30. 8., Městská 

galerie Hradec nad Moravicí, Zámecká 313, 

pořádá Město Hradec nad Moravicí

Kouzlo okamžiku, výstava fotografií 

Pavla Meleckého, do 30. 8., Malá galerie 

Bílého zámku, pořádá Státní zámek Hradec 

nad Moravicí 

8. – 9. 8. Výstava drobného zví-
řectva, místní výstava chovatelů, Areál 

chovatelů na Bohučovické ul., pořádá ČSCH 

Hradec nad Moravicí

21. – 22. 8. Moravské hrady.cz, letní 

kulturní festival, prostranství u hotelu Bela-

ria, vstupenky v prodeji také v IC Hradec nad 

Moravicí, pořádá agentura Nedomysleno

22. – 23. 8. Sjezdy řeky Moravice, 

pořádá Vodácký klub Kaskády a KČT 

Moravská Ostrava

23. 8. Hradecké skokové derby, 

jezdecký areál, Žižkova ul., pořádá Jezdecký 

klub Hradec nad Moravicí

29. 8. Slavnost k 170. výročí kaple 
sv. Barbory v Domoradovicích, 

zahájení ve 14.30 hod., pořádají občané 

Domoradovic 

29. 8. Hradozámecká noc, večerní 

prohlídky s kostýmovanými průvodci, dopro-

vodný kulturní program, od 18 hod., pořádá 

Státní zámek Hradec nad Moravicí

29. 8. Sjezd řeky Moravice, pořádá 

Město Vítkov 

4. 9. Slavnostní otevření kina po 

rekonstrukci promítací kabiny, zahájení 

58. ročníku festivalu Bezručova Opava, 

kinosál Národního domu 

4. 9. Sportovní odpoledne, rozloučení 

s prázdninami, hry a soutěže pro děti, Šance 

Jakubčovice, pořádá Klub žen Jakubčovice 

10. 9. Malba, kresba, fotografie, 
vernisáž výstavy Rostislava Herrmanna, 

Městská galerie Hradec nad Moravicí, 

17 hod., pořádá Město Hradec nad Moravicí

13. 9. Když se čerti ženili, aneb 
kašpárkovy žerty s čerty, pohádkové 

představení, uvádí loutkové divadlo Kašpár-

kův svět, kinosál Národního domu, 16 hod., 

pořádá Město Hradec nad Moravicí

19. – 20. 9. Sjezdy řeky Moravice, 

ukončení vodácké sezóny, pořádá Vodácký 

klub Kaskády

Navštivte městské koupaliště! 
Otevřeno do konce srpna, denně od 9 do 

19 hod. (V případě nepříznivého počasí je 

koupaliště uzavřeno.) 

Příspěvky do rubriky Kalendář akcí 

odevzdávejte prosím v informačním 

centru. Aktualizaci a bližší informace 

k akcím najdete na www.ichradec.cz 

nebo www.muhradec.cz.

KALENDÁŘ AKCÍ

OCENĚNÍ NEJLEPŠÍCH PODNIKATELŮ REGIONU
Okresní hospodářská komora v  Opavě letos vyhlásila III. ročník soutěže Merkurova křídla. 
Cílem je zviditelnění osobností, které svou činností, způsobem podnikání a  prozíravým 
jednáním napomáhají rozvoji regionu, dávají práci svým zaměstnancům a  jsou příkladem 
občanům, ať už jako představitelé velkých firem a organizací nebo provozovatelé řádných 
živností. 

Ocenění byla slavnostně udělena 1. června 2015 v  zaplněném sále bývalého Městského 
domu kultury Petra Bezruče v Opavě. V kategorii „Živnostník regionu“ obsadili první příčky 
podnikatelé z Hradce nad Moravicí. Prvenství, a s ním i cenu Merkurova křídla 2015, získal pan 
Pavel Škrobánek – Elektroservis Špacír Hradec nad Moravicí. Na druhém místě se umístili 
manželé Karel a Marcela Vavřínkovi – Areál dobré pohody Žimrovice. 

Návrhy na ocenění místních podnikatelů podal starosta města pan Josef Vícha, který kromě 
pana Pavla Škrobánka a manželů Karla a Marcely Vavřínkových, nominoval také paní Janu 
Kořistkovou a pana Kamila Benu – cukrárna Kamahaj Hradec nad Moravicí. 

Laureátům ceny panu Pavlu Škrobánkovi a kolektivu firmy Elektroservis Špacír i nomi-
novaným podnikatelům gratulujeme a přejeme mnoho úspěchů v jejich práci. 

Foto: Jitka Hrušková / Deník 
Laureáti ceny Merkurova křídla 2015 (zprava) Pavel Škrobánek (v kategorii Živnostník regionu), 

Herbert Pavera (v kategorii Osobnost regionu) a Miroslav Vehovský (v kategorii Podnikatel regionu).

OPRAVA HRADEBNÍ ZDI
V  listopadu minulého roku došlo vlivem sil-
ného poryvu větru k pádu stromu na hradeb-
ní zeď před průčelím Červeného zámku. Ká-
cení tohoto stromu bylo plánováno z dotace 
OPŽP na prosinec roku 2014. Následkem bylo 
poškození hradebních střílen, balkónku a pís-
kovcových a cihelných prvků. 
Po prvním ohledání nebylo vzhledem k roz-
sahu a množství poškozených pískovcových 
a cihelných prvků vůbec jasné, zda se pove-
de uvést zeď do původního stavu. Z důvodu 
bezpečnosti návštěvníků došlo bezprostřed-
ně k zabezpečení zbytků rozpraskané zdi. Ná-
sledovaly konzultace s  výkonným orgánem 
památkové péče a  bylo navrženo technolo-
gické řešení a postup opravy, který zaručoval 
navrácení zdi do její původní podoby. 
Realizaci opravy zdi zahájila na jaře stavební 
firma Kamila Štencla z Hradce nad Moravicí. 
Pro stavbu bylo třeba vyrobit šablony kle-
neb, zajistit atypické cihly, tvarovky a připra-
vit speciální maltovou směs. Dílo se podaři-
lo a  výsledkem opravy, která byla oceněna 
odbornou i  laickou veřejností, je navrácení 
hradební zdi do původního stavu.
Ing. Radomír Přibyla, kastelán zámku

Foto: Milan Mainuš
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BEETHOVENŮV HRADEC 2015 – RADOST, KRÁSA, INSPIRACE

Dvoutýdenní festivalový program 53. roč-
níku Beethovenova Hradce odstartovala 
„Múziáda“ – hudební a  výtvarná přehlídka 
mladých talentů ze ZUŠ Moravskoslezského 
kraje. První část byla věnována 330. výročí 
narození J. S. Bacha, ve druhé se představi-
li vítězové krajských a  celostátních soutěží. 
Navazující 10. Dílnu pro nejmladší skladate-
le připravil osvědčený lektorský tým vedený 
rektorem JAMU Brno Ivo Medkem a sklada-
telkou Markétou Dvořákovou. Všem, kteří 
přijali pozvání, se nabízel jiný pohled na 
soudobý hudební jazyk. Propojení akcí pro 
nejmladší hudebníky se vznešeným festiva-
lovým děním je bezpochyby v našich konči-
nách unikátní a velmi potřebné. 
Koncert zahajující mezinárodní soutěž 
v  oboru viola se konal ve čtvrtek 25. 6. Byl 
velmi pěkně navštíven i  proto, že uzavíral 
abonentní řadu pro milovníky krásné hudby 
z  nedaleké Opavy. V  kvintetech W. A. Mo-
zarta a L. van Beethovena se spolu s energií 
překypujícími členy Korngoldova kvarteta 
představili hned tři členové poroty – Ale-
xander Besa (Česko/Švýcarsko), který byl 
jejím noblesním předsedou, Wolfgang Klos 
(Rakousko) a Vladimír Bukač (Česko/Němec-
ko). Pozvání do poroty přijali opakovaně ješ-
tě Louise Lansdown (Velká Británie) a  Piotr 
Reichert (Polsko). I  letos přilákala soutěž 

mladé hudebníky z významných hudebních 
center světa. Bohužel to ale vypadá, že na 
tuto laťku již naši studenti nestačí (jen jedi-
ná účastnice byla české národnosti, přitom 
ze sousedního Polska startovalo jedenáct 
kandidátů). V prvním kole soutěže se před-
stavilo 29 studentů z České republiky, Číny, 
Francie, Chorvatska, Japonska, Polska, Rus-
ka, Singapuru, Španělska, Švýcarska a Velké 
Británie.
Po třech soutěžních kolech první cenu zís-
kala Lilya Tymchyshyn z Velké Británie, která 
studuje v Mnichově u Hariolfa Schlichtinga. 
Jen o pár desetin bodového průměru za ní 
jako druhá skončila Japonka Kei Tojo, stu-
dentka Konzervatoře v Paříži ve třídě Jeana 
Sulema. Třetí cenu si odvezla Ganna Lysen-
ko, Ukrajinka studující Hudební akademii 
v  chorvatském Záhřebu. Na koncertě lau-
reátů „Radost z  vítězství“ v  neděli 28. 6. se 
představili také čtyři držitelé čestných uzná-
ní – Elizaveta Rodionova z  Ruska studující 
univerzitu ve Vídni, Dominika Majerska, stu-
dentka akademie ve Varšavě, její spolužačka 
Katarzyna Grygiel a  také Rochat Mathis ze 
Švýcarska, student vysokých škol v  Kolíně 
nad Rýnem a  Lipsku. Přestože vedle Bacha 
zněla jen hudba 20. století (Šostakovič, Go-
leminov, Zalech, Britten, Penderecki, Take-
mitsu, Hindemith), díky skvělému podání 
finalistů a  mistrovské klavírní spolupráci 
Petry Besa mnohé posluchače zcela uchvá-
tila. Zásluhou mikrofonů Českého rozhlasu 
Ostrava zůstanou měkounké i drásající tóny 
viol uchovány. 

Před začátkem závěrečného defilé finalistů 
se uskutečnilo slavnostní křtění nové knihy 
o unikátní zámecké sbírce vzácných kláveso-
vých nástrojů. Jedná se o skutečné skvosty, 
na něž hráli Mozart, Beethoven či Liszt. Re-
edici publikace Arnošta Rychlého ze 70. let 
opatřenou novými krásnými fotografiemi 
k  vydání připravil kastelán zámku Radomír 
Přibyla spolu s hudebním historikem Karlem 
Boženkem (patří k  zakladatelům hradecké 
interpretační soutěže) a  Tomášem Elisem, 
vnukem autora. Pořadatele jistě potěšilo, že 
všichni účastníci Beethovenova Hradce dě-
kovali za laskavou atmosféru, což až tak čas-
tým jevem na soutěžích není. Uznání proto 
zaslouží jak Matice slezská z Opavy, která se 
pořádání soutěže ujala teprve podruhé, tak 
tajemník poroty Jakub Hypš, který sám pa-
tří k  laureátům hradeckého klavírního klání 
a svůj nový tým v zákulisí vedl úplně poprvé. 
Hradec byl v minulosti významným hudeb-
ním centrem. Za malý zázrak lze považovat, 
že si toto renomé malé slezské městečko 
s  „pohádkovým“ zámkem udrželo. Velké 
poděkování proto patří všem, kteří festival 
pravidelně finančně podporují, hlavně Mo-
ravskoslezskému kraji, Ministerstvu kultury 
i městu Hradec nad Moravicí. Soutěžní pod-
mínky pro klavírní soutěž v  příštím roce již 
byly vydány, můžeme se tedy těšit na další 
hudební událost skutečně mezinárodního 
významu.

Petr Hanousek
Foto: Milan Mainuš 

a Jana Novotná Galuszková 

Laureáti, porota a korepetitoři 53. ročníku Beethovenova Hradce.

Lilya Tymchyshyn, Velká Británie

SLAVNOSTNÍ OTEVŘENÍ NOVĚ DIGITALIZOVANÉHO HRADECKÉHO KINA ZA 
OSOBNÍ ÚČASTI OSCAROVÉHO REŽISÉRA JIŘÍHO MENZELA
pátek 4. září 2015, od 19 hodin, kino Hradec nad Moravicí, Podolská 156

Podrobnosti o akci naleznete na www.kinohradec.cz a v bulletinu festivalu Bezručova Opava, http://www.opava-city.cz/bezrucovaopava.

Kino Hradec nad Moravicí získalo na rekonstrukci promítací kabiny dotaci ve výši 570 000 Kč ze Státního fondu kinematografie ČR. 
Projekt záchrany hradeckého kina připravila kulturní komise rady města, jejíž členové byli účastni i výběrového řízení na pořízení nové 

promítací technologie.

PROGRAM KINA
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Foto: Milan Mainuš

ZÁKLADNÍ UMĚLECKÁ ŠKOLA

ZUŠka v Hradci oslavila 20. narozeniny
Festival k  20. výročí hradecké ZUŠky zakončila v  pátek 19. června 
velkolepá akce s názvem „ZUŠkaření na zahradě“, která proběhla 
na čtyřech scénách (evokující festivalové stage) – Městská galerie, 
koncertní sál školy, výtvarná učebna a venkovní areál školy. V pro-
gramu mohli přátelé hradecké ZUŠky zhlédnout výstavu prací žáků 
výtvarného oboru, muzikál „Josef a  jeho úžasný pestrobarevný 
plášť“ či hudební pásmo pěveckého sboru s rodiči žáků, kdy se sálem 
nesly tóny Airu J. S. Bacha, či známého Hallellujah Leonarda Cohena, 
kterou proslavil animovaný film Shrek. Sólově zazářil i táta zpěvačky 
Kateřiny Lebedové s árií Leporella z opery Don Giovanni W. A. Mo-
zarta. Pro děti byly připraveny hudební hry a pro tvořivé příznivce 
školy výtvarné dílny. Závěr ZUŠkaření patřil přehlídce kapel, souborů 
a orchestrů ZUŠ – tedy Špunt´s bandu, John´s bandu, Akordeon 
bandu, Dívčí kapele, Rockové kapele a  Baard´s  bandu. Akce se 
uskutečnila také díky finanční podpoře města a díky Spolku rodičů 
a přátel školy. Poděkování za skvělou týmovou spolupráci si zaslouží 
především všichni zaměstnanci ZUŠ!

V neposlední řadě děkujeme všem partnerům festivalu: Městu 
Hradec nad Moravicí, SRP při ZUŠ, Národnímu památkovému ústavu, 
Správě státního zámku Hradec nad Moravicí, OPTYSu Opava, Davidu 
Hutníkovi (davidhutnik.cz), Cukrárně Kamahaj, Cafe U Pekaře, Lékár-
ně Hradec, Zahradnictví Poledne, Květince u Veverky, fotografu Mila-
nu Mainušovi, Elektru Špacír, firmě Kofola a.s. a dalším.

Veškeré fotografie a videozáznamy z koncertů naleznete na webových 
stránkách školy http://zus-hradec.cz/20-let-skoly/.

Mgr. Marta Scholzová, ředitelka školy

Hradečtí příční fl étnisté patří mezi 
nejlepší v republice
V ústředním kole celostátní soutěže ZUŠ ve hře na dechové ná-
stroje, které se konalo ve dnech 21. – 24. května 2015 v Liberci, 
získali žáci pod vedením p. uč. Magdalény Hrudové pro hradec-
kou ZUŠ krásná ocenění:

V  1. kategorii si vybojovali Ludmila Rosenbaumová 1. místo 
a Jonáš Slovák 2. místo. Ve 3. kategorii Anna Hrudová obdr-
žela 1. místo a dále Cenu poroty za interpretaci skladby I. Clarke 
Hypnosis. Pedagožka Magdaléna Hrudová získala Cenu poro-
ty za pedagogické vedení. 
Všem srdečně gratulujeme!

Mgr. Marta Scholzová, ředitelka školy

Srdečně gratulujeme 
V  sobotu 20. června 2015 se v  koncertním 
sále ostravské Lidové konzervatoře uskuteč-
nil první ročník festivalu amatérského sólo-
vého zpěvu se soutěží O cenu Leoše Janáč-
ka. Tuto novou kulturní událost uspořádala 
a zařadila do nabídky kulturních akcí města 
Ostravy Lidová konzervatoř a  Múzická ško-
la Ostrava. Soutěžní přehlídky se zúčastnili 

amatérští zpěváci od 15 let, horní věkovou 
hranici organizátoři nestanovili. Pětičlen-
ná odborná porota zhodnotila interpretaci 
jedné lidové písně v  úpravě Leoše Janáčka 
a  jedné další vokální skladby. V  tomto pří-
padě žánr nebyl nijak omezen, takže za-
zněly lidové písně, populární písně, ale také 
například Mozartova árie Zerlinky z  Dona 
Giovanniho, skladby Antonia Caldary či Ale-
ssandra Scarlattiho. Publikum v sále slyšelo 

legendární písničku Jen pro ten dnešní den, 
známou z filmu Kristián, či slavnou muziká-
lovou píseň Andrewa Lloyda Webbera Pie 
Jesu. 
Právě píseň Jen pro ten dnešní den v  po-
dání Gabriely Chovancové, ze třídy Olgy 
Kitouni Golhové, porotu zaujala a  získala 
bronzové pásmo. 

Olga Kitouni Golhová 

Poděkování
Základní umělecká škola Hradec nad Moravicí děkuje hospodářce 
školy paní Danuši Tomčíkové za její obětavou práci spojenou vždy 
se srdečným přístupem. Do dalších odpočinkových let přejeme 
mnoho zdraví, pohody a životního optimismu.

Za ZUŠ Marta Scholzová
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 1 050 LET 
 KŘESŤANSTVÍ
 NA HRADCI 
 (4. část, závěrečná)

1050 let křesťanství na Hradci – Polský 
kníže Piastovec Měšek I.
Poslední díl malého seriálu patří první-
mu polskému knížeti a  zakladateli pol-
ského státu.
Měšek pocházel z  dynastie Piastovců. Da-
tum jeho narození není přesně známo, lze 
předpokládat, že se mohl narodit někdy 
okolo roku 922. Jeho otec byl Zeměmysl. 
Právě po něm nastoupil na knížecí stolec. 
V  60. létech 10. století s  ním navázal styky 
Přemyslovec Boleslav I. Oba muži uzavřeli 
spojenectví, které jim mělo zaručit silnější 
pozici nejen vůči pohanských kmenům žijí-
cím v Poodří, ale také vůči mocné Říši. Jejich 
dohodu měl potvrdit i  sňatek Měška s  ně-
kterou z  Boleslavových dcer. Měšek se na-
víc rozhodl pro přijetí křesťanství, což byla 
koneckonců nutná podmínka pro to, aby se 
mohl oženit s křesťankou.
Boleslav I. mohl knížeti Polanů nabídnout 
hned dvě potenciální nevěsty. Asi třicetile-
tou Dobravu (která se však zaslíbila Bohu) 
a zhruba o deset let mladší Mladu, která byla 
ve věku mnohem vhodnějším pro uzavření 
manželství. Těžko proto říci, zda to byl Bo-
leslav či sám Měšek, kdo nakonec rozhodl, 
že to byla právě Dobrava, jež se stala v roce 
965 polskou kněžnou. Vzhledem ke svému, 
podle středověkých měřítek poměrně vy-

sokému věku, si Dobrava vysloužila tvrdou 
kritiku ze strany kronikáře Kosmy, který se 
netajil svou nechutí vůči Polákům.
Důvodů, proč se Měškovou manželkou stala 
právě „postarší“ Dobrava, najdeme více, ale 
asi nebudeme daleko od pravdy, budeme-
li předpokládat, že to bylo právě vzdělání, 
zkušenosti a možná i kontakty ve vysokých 
církevních kruzích, kterými česká kněžna 
disponovala a  díky kterým mohla být své-
mu muži skutečně velmi nápomocná při 
christianizaci Polska od roku 966. Již roku 
968 se podařilo v  Poznani založit biskup-
ství podléhající přímo Římu, ještě dříve než 
v Čechách. První polský biskup byl Jordan. 
(Pražské biskupství bylo formálně založeno 
až o 5 let později, roku 973, ale první biskup 
Dětmar byl nastolen až v roce 976).
Saský letopisec Thietmar z Merseburku píše: 
„Měšek vzal si za ženu urozenu sestru starší-
ho Boleslava, která tak, jak zněla ve jméně 
svém, jevila se i ve skutečnosti. Dobrava to-
tiž se jmenuje po slovansky ta, která němec-
kým jazykem se překládá Bona. Neboť tato 
Kristu věrná paní, když poznala, že manžel 
její je naplněn různými bludy pohanskými, 
horlivým důmyslem své vznešené mysli 
stále a stále přemítala, jak by ho k sobě při-
družila i ve víře a namáhala se s umírněností 
a všemi prostředky se snažila jemu zalíbiti, 
nikoliv pro mnohotvárné požitky tohoto 
světa, ale spíše pro budoucí odměnu, chvá-
lyhodný a všem věřícím toužebný plod.“
Thietmar dále líčí, jak Dobrava, žádána svým 
manželem, se vzdala půstu, který byla jako 
vzorná křesťanka v  předepsaném postním 
období zvyklá dodržovat. Nutno doplnit, 
že tento půst se týkal nejen omezení jídel-
níčku, ale také pohlavní zdrženlivosti. Je po-

chopitelné, že Měškovým prvotním zájmem 
bylo zplození potomka, a proto Dobravino 
zřeknutí se postních tradic bylo nejspíše 
motivováno snahou o  dodržení v  té chvíli 
důležitější „povinnosti“ manželky.
Asi rok po svatbě, po nezbytném období ka-
techumenátu, byl Měšek připraven přijmout 
křest z rukou biskupa Jordana. Je pravděpo-
dobné, že mu kmotrem při křtu byl právě 
český kníže Boleslav. Společně učinili další 
velmi významný krok na cestě k  získání cír-
kevní nezávislosti svých zemí. Vyslali totiž po-
selstva do Říma s cílem získat od papeže Jana 
XIII. svolení ke zřízení vlastních biskupství.
Po smrti manželky Dobravy (977) se Měšek 
v  roce 980 znovu oženil. Tentokrát si však 
vybral dceru říšského správce dobytých 
slovanských území, Dietricha z  Haldensle-
benu, Odu. Spory mezi českým knížetem 
Boleslavem a  druhým českým biskupem 
Vojtěchem pak přispěly k tomu, že se Měšek 
v roce 990 s podporou Říše zmocnil Slezska 
a odtrhl je od českého knížectví. Mezi dosa-
vadními spojenci tak z mocenských důvodů 
vypuklo kruté nepřátelství, které ovlivnilo 
vzájemné vztahy obou těchto zemí na ně-
kolik desetiletí. 
Zakladatel polského státu z  rodu Piastov-
ců, kníže Měšek I., zemřel 25. května 992 
a  byl pohřben v  poznaňské katedrále, kte-
rou založil. Nejstarší částí města Poznaně 
je Ostrow Tumski, na němž stojí katedrála 
sv. Petra a sv. Pavla, nejstarší polský chrám 
z 10. století. V ní je Zlatá kaple s náhrobkem 
a pomníkem Měška I. a Boleslava Chrabré-
ho, prvních polských vládců. Historici mají 
za to, že ve zdejší katedrále se nachází také 
hrob kněžny Doubravky.

František Hellebrand

Se
ri

ál
VZÁCNÁ HISTORICKÁ PAMÁTKA
Historické události můžeme zkoumat na základě archeologických 
nálezů, dochovaných architektonických výtvorů, mincí, map, pečetí, 
písma, ale také dochovaných památek listinného charakteru, které 
jsou významným pramenným zdrojem pro poznání historických 
skutečností. K  těmto pramenům řadíme také kronikářské záznamy 
vztahující se k určité instituci, místu nebo organizaci. Jde vždy o dů-
ležitého svědka času a užitečný podnět i pro odbornou práci.
Farnost města Hradec nad Moravicí je jedním z mála míst, v nichž se 
zachovala kronika pocházející z konce 17. století v podobě přepisu ze 
století 18., kdy ji navíc farář Martin Sarkander Plachký ilustroval podle 
své fantazie barevnými obrazy svých předchůdců. V  letošním roce 
nabývá zvláštního významu ve zmíněném přepisu poznámka pro zá-
znam o roce 965, který svědčí o pronikání křesťanství do hradeckého 
regionu již před 1050 lety. 
Zápisy v kronice jsou z naprosté většiny psány latinsky, opisy někte-
rých darovacích a ratifikačních listin od 14. století jsou německé. První 
česká listina pochází z roku 1583, druhá pak je citací dřívějšího textu 
kostelní tabule z r. 1587. Mějme na paměti, že zápisy v kronice dopl-
ňovali vždy nastupující faráři o svém předchůdci. Teprve od poloviny 
19. století jsou zápisy české. Jak latinské texty, tak především později 
texty německé, psané středověkou němčinou v dobově složitých vět-
ných periodách a s řadou i neobvyklých písemných znaků a zkratek, 
jsem se snažil překládat adekvátním způsobem tak, aby byly českému 
čtenáři srozumitelné. Usiloval jsem však o zachování starobylosti textu.
Jak došlo k vytvoření překladu farní kroniky?
V  srpnu 1953, kdy jsem ukončil vysokoškolská studia, jsem byl po-
žádán tehdejším panem farářem P. Janem Vážanským o strojopisný 
přepis farní kroniky. Panovala totiž obava, že by kronika mohla být 
úřady zabavena, popř. zničena. 
Aby se tedy tento unikátní doklad vývoje hradecké farnosti zachoval, 
provedl jsem tento přepis v několika exemplářích, avšak na překlad 

do češtiny již nedošlo. Kronika zůstala na faře na štěstí zachována, ale 
k její publikaci se raději nepřistoupilo. Tak uplynulo více než 40 let do 
roku 1997, kdy farní kostel sv. Petra a Pavla slavil již v nových pomě-
rech 400. výročí svého posvěcení. K tomuto jubileu byla vydána slav-
nostní publikace shrnující nejdůležitější poznatky o stavebním vývoji 
kostela, uměleckém interiéru, zvonech, varhanách a obsahující také 
seznam farářů a kněží působících na Hradci. Při vydání této publika-
ce, na jejímž sestavení jsem se také podílel, došlo k mému dávnému 
slibu, že provedu překlad farní kroniky. Tento slib došel naplnění až 
v roce 2002, kdy jsem veřejnosti odevzdal úplný překlad, aby sloužil 
k poznání bohaté duchovní a kulturní historie našeho města. První 
vydání překladu je bohužel již dávno rozebráno a stálo by za úvahu 
připravit alespoň jedno další. 

PhDr. Artur Sommer 

Foto: Jiří Hajduk
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OHLÉDNUTÍ ZA LETOŠNÍM ROČNÍKEM 100 JARNÍCH KILOMETRŮ 

5. července 2015 se uskutečnila poslední vycházka v rámci letošní-
ho ročníku 100 jarních kilometrů pořádaných KČT TJ Hradec nad 
Moravicí. Sezóna začala 29. 3. 2015 tradičním čištěním Bukového 
chodníku před oficiálním „Otevíráním jara a turistické sezóny“, které 
letos připadlo na 4. 4. 2015. Letos proběhlo 10 túr, z nichž se některé 

uskutečnily ve spolupráci s místním odborem Matice slezské nebo 
SK Podolí. Některé trasy vedly okolím Hradce, jiné zavedly turisty na-
příklad na Bruntálsko nebo do Jeseníků. Celková délka tras byla přes 
130 kilometrů.

Na vycházce, která se uskutečnila 19. 4. 2015 skupinu doprovázel 
hradecký železniční odborník a  historik Ing. Miroslav Pösel, který 
přítomné seznámil s historií nerealizované železniční tratě Opava – 
Trenčín. 17. 5. 2015 se uskutečnila vycházka po části pamětních ka-
menů Lichnovských, kde turisty provázel a  seznamoval je s  místní 
historií známý hradecký historik Mgr. Petr Havrlant. Oběma děkuje-
me za kvalitní služby.

Ačkoliv vycházky byly rozprostřeny po velké části Severní Moravy 
a Slezska, mezi nejzajímavější z nich patřily právě ty, které vedly oko-
lím Hradce. Účastníky zavedly i do zajímavých míst, která jsou takří-
kajíc za humny, ale ani místní občané je za svůj život nenavštívili. Po-
děkování za naplánování a organizaci letošního ročníku 100 jarních 
kilometrů si zaslouží předseda KČT TJ Hradec nad Moravicí Ing. Vilém 
Bretz a jeho pravá ruka Ing. Antonín Petránek. Hradecké turisty ještě 
čeká tradiční družební zájezd na Slovensko, který se uskuteční první 
víkend v září.

Autor textu a fotografie: Ing. Daniel Ševčík

PODĚKOVÁNÍ OBLASTNÍMU PŘEDSEDOVI 
ZNAČKAŘŮ KČT 
Můžeme být právem hrdi na skutečnost, že 
nejdokonalejší systém značení turistických 
tras na světě máme právě v České republi-
ce. Klub českých turistů se již od roku 1889 
věnuje značení pěších turistických tras a je-
jich údržbě. Od roku 1997 přibylo také zna-
čení tras pro lyžaře, cyklisty a dnes již i pro 
jezdce na koni či handicapované vozíčkáře. 
Obnova probíhá v  tříletých intervalech. 
Letos došlo ke změně na postu předsedy 
značkařů opavského obvodu. Svou činnost 
v  této funkci skončil dlouholetý předseda 
KČT TJ Hradec nad Moravicí Ing. Vilém 
Bretz. Ing. Bretz se za dobu svého působe-
ní zasloužil o obnovu, vznik a úpravu mno-
ha kilometrů turistických tras po celém 

opavském okrese, kde je bezmála 460 km 
značených tras. Na obnově a úpravě tras se 
Ing. Bretz osobně aktivně podílel až do le-
tošního roku. Ještě nedávno jste ho mohli 
potkat s batohem na zádech, plechovkami 
s barvami, štětci, nůžkami na úpravu vege-
tace a dalšími nástroji, jak obnovuje znače-
ní na některé z tras v okolí. 
Děkujeme Ing. Bretzovi za kvalitní práci, 
kterou odvedl jako aktivní turistický znač-
kař i  na postu předsedy značkařů opav-
ského obvodu a přejeme mu hodně zdraví 
a mnoho úspěchů do dalšího života.

KČT komise značení Opava a členové KČT TJ 
Hradec nad Moravicí

V DOMORADOVICÍCH VZPOMENOU 170. VÝROČÍ POSTAVENÍ 
KAPLE SVATÉ BARBORY
Každý, kdo projíždí Domoradovicemi, míjí 
na horním konci obce kapli, která stojí tak 
blízko u silnice, že nemůže být přehlédnu-
ta. Po její levé straně stojí pomník připomí-
nající domoradovické muže, kteří padli na 
frontách 1. světové války. Celý tento pro-
stor je rámován třemi vzrostlými lipami. 
Kaple stojí v místě, kde kdysi stála dřevěná 
zvonička, která byla na přelomu 18. a  19. 
století nahrazena malou, snad zděnou, 
kapličkou. Ta byla v  roce 1845 přestavě-
na do dnešní podoby. Kaple je vystavěna 
v  barokním slohu a  její věž byla původně 
cibulovitého tvaru. Blízkost silnice a otřesy 
z intenzivního provozu způsobily, že věž se 
začala bortit. Proto byla v  roce 1905 opra-

vena a  nyní má tvar jehlanu. Je osazena 
dvěma zvony. 
V letošním roce tedy uplyne 170 let od jejího 
postavení a  vysvěcení. Kaple je zasvěcena 
svaté Barboře. Osadní výbor, ustavený po 
loňských komunálních volbách, spolu s ne-
formálním výborem, starajícím se o provoz 
a údržbu kaple, rozhodli uspořádat k tomu-
to výročí malou vzpomínkovou slavnost. Při 
té příležitosti bylo provedeno zhodnocení 
technického stavu stavby. Bylo zjištěno, že 
bude zapotřebí nově natřít plechovou stře-
chu, vyměnit děravé okapy a snad i opravit 
nátěr fasády, alespoň na průčelní stěně. Ta 
totiž nejvíce trpí provozem na silnici, zejmé-
na v  zimním období, kdy chemická sněho-

vá břečka odstřikující od kol projíždějících 
automobilů působí na fasádě velké škody. 
Snad se podaří tyto práce včas provést a za-
financovat, aby slavnost proběhla v již opra-
vené kapli.
Slavnost se bude konat v  sobotu 29. srpna 
2015. Zahájena bude ve 14.30 hodin mod-
litbou svatého růžence v  kapli, pokračovat 
bude mší svatou v  15 hodin a  ukončena 
bude přátelským posezením v  kulturním 
domě při kávě a koláčcích.

Zveme všechny občany k účasti na této slav-
nosti.

Bohumil Kříž, Domoradovice

Putování za pamětními kameny Lichnovských.
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ŠKOLSTVÍ

SPORT

CÍRKEVNÍ ZÁKLADNÍ 
ŠKOLA SV. LUDMILY 
V HRADCI NAD MORAVICÍ

Výlet, či spíše přežití 
9. třídy v horách 
Bylo nebylo, jednoho dne se 9. třída rozhod-
la, přesněji řečeno ta odvážnější část třídy, 
a vyrazila pod dohledem statných ošetřova-
telů M. Víchy, R. Kulišana a M. Dostála do hor. 
A nebyly to ledajaké hory – byly to Jeseníky. 
Mezi horami v králické oblasti jako nejvyšší 
čněl samotný Králický Sněžník (psáno s vel-
kým S  – na to se nesmí zapomenout) a  to 
byl náš cíl. Nástup byl ostrý: prudkým stou-
páním do svahu sjezdovky, bez ohledu na 
pot a ostré slunce, překonali jsme nástrahy 
vrstevnic a váhu batohů, které byly každým 
krokem těžší a  těžší. Po asi deseti mílích 
jsme dorazili k vytouženému cíli. Výhled byl 
úchvatný a konečně jsme mohli doplnit zá-
soby pitné vody přímo z pramene řeky Mo-
ravy. V tu dobu už se den nachýlil a my hle-
dali vhodné místo, kam bychom hlavy své 
a nohy unavené složili. Nalezli jsme travnatý 
palouček mezi borůvčím ve smrkovém lese 
ukrytý, vůkol vřes a zpěv ptáků. Uvařili jsme 
sobě chutnou krmi ukuchtěnou na vařičích 
různého druhu. Řekli jsme si několik milých 
slov na dobrou noc a  ulehli ke spánku na 
čerstvém, horském, 6° C teplém vzduchu. 

Ráno připravili jsme sobě chutný čaj a  po-
zřeli chléb s paštikou a vydali se k návratu do 
civilizace. Zážitek byl to tak silný, že někteří 
účastníci výpravy ještě dodneška ohřívají 
své jídlo na lihovém či plynovém vařiči. 

Mgr. Milan Vícha

Páskování – závěrečné 
zkoušky ze sebeobrany
Na konci školního roku dne 25. 6. proběhlo 
páskování v sebeobraně, školního zájmové-
ho útvaru, který pracoval na škole po celý 
školní rok. Žáci byli zkoušeni v  příjemném 
prostředí hradeckého zámku z technik proti 
různým druhům nečekaného útoku zblíz-
ka, jako například: úchop za oděv, škrcení, 
obejmutí. Několikaměsíční příprava byla 
korunována úspěchem, neboť všichni žáci 
předvedli techniky na požadovanou úroveň 
6. nebo 5. KYU a získali tak vytoužené barev-
né pásky. Na zkoušky je připravoval a po celý 
rok s  nimi procvičoval Mgr. Martin Dostál, 
zkušebním komisařem a  garantem cvičení 
byl PhDr. Lubomír Češek.

Přátelské utkání proti 
Kopřivnici
Je již dlouholetou tradicí ke konci školního 
roku pořádat přátelské utkání se sesterskou 
církevní školou sv. Zdislavy z Kopřivnice. Při 

něm se proti sobě utkávají družstva 8. a  9. 
tříd. Kluci zápolí ve futsale a florbale a holky 
v  ringu a volejbale. Letošní vítězství získaly 
a poháry obdržely holky z 8. a 9. třídy z Hrad-
ce a kluci z 8. třídy z Kopřivnice a z 9. třídy 
z Hradce.

Den požární 
bezpečnosti – obhájili 
jsme loňské vítězství!
V pátek 19. 6. jsme se zúčastnili Dne požár-
ní bezpečnosti, akce pořádané hradeckými 
hasiči. Do bojů v  rozmanitých požárních, 
zdravotnických a  mnohých dalších disciplí-
nách jsme nasadili 6 družstev. Podařilo se 
nám umístit na krásných místech: 1., 2., 4., 8., 
11. a 12. Družstva byla za svou snahu velmi 
bohatě odměněna.

Ing. Tomáš Honěk

SKONČIL OBLASTNÍ PŘEBOR TENISOVÝCH DRUŽSTEV
V sobotu 21. 6. 2015 byly odehrány poslední zápasy oblastního přeboru smíšených tenisových 
družstev v dorostu. V této věkové kategorii nastoupil, letos poprvé, team SK Tenis Hradec nad 
Moravicí ve složení: Petr Pleva, Jiří Tatýrek (hostování z TK Opava), Ondřej Reichert, Vojtěch 
Švaniga, Matěj Švaniga, Sára Holásková, Klára Mazurová a Agáta Krajičková. Díky skvělé hře 
a vynikajícím výsledkům byli naši tenisté v této prestižní a náročné soutěži důstojným repre-
zentantem svého klubu a města. 
Předsedkyně a místopředseda Odborné komise Okresního odboru zkoumání a odhalování příčin 

praskání výpletů tenisových raket Mgr. Markéta Mazurová a Zbyněk Holásek

PRAVIDELNÉ CVIČENÍ 
SK PODOLÍ 
Pravidelné cvičení všech oddílů SK Podolí 
začíná v  pondělí 14. září 2015. Zájemci se 
mohou hlásit u  jednotlivých cvičitelů dle 
rozvrhů. 

Zdeněk Novák
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Po sedmileté odmlce se 
v letošním školním roce opět 
konala zeměpisná exkurze pro 
žáky naší školy. Od roku 1998 
to byla jedenáctá exkurze 
a stejně jako všechny předešlé  
i tato byla po všech stránkách 
hodnocena velmi kladně. 
Pod vedením Mgr. Drahomíra 
Hlačíka, Mgr. Jana Špičky 
a  Mgr. Moniky Halškové ab-
solvovalo 43 žáků osmého 
a devátého ročníku pě denní 
poznávací zájezd po vybra-
ných atrak vních místech ČR.  
Od úterka 23. 6. do soboty 27. 6. 2015 navš vili zámky: Hrádek u Nechanic, 
Mělník, Dobříš, Kačina a Nové Hrady. Ale také hrady Kuně cká hora a Budyně 
nad Ohří. Prohlídli si muzeum dýmek v Proseči, muzeum perníku v Kuně cké 
hoře, muzeum chmele v Žatci a muzeum loutek v Chrudimi. Součás  byla také 
exkurze ve výrobním závodě firmy Plzeňský Prazdroj. Hluboký dojem v žácích 
také zanechaly Mladečské jeskyně, kostnice v Kutné Hoře a soutok našich 
největších řek Labe a Vltavy.  
Nedílnou součás  každé zeměpisné exkurze je celodenní pěší turis cký výlet. 
Prohlídka našeho největšího lázeňského města Karlových Varů, kde se už vše 

chystalo na jubilejní 50. ročník MFF spojená 
s prohlídkou sklárny Moser, výšlapem po všech 
rozhlednách a vyhlídkách v délce 20 km byla 
příjemným odpočinkem po dvou dnech stráve-
ných v sedadlech autobusu. 
Poslední zastávka naší exkurze město Litomyšl 
s renesančním zámkem, rodným domkem Bedři-
cha Smetany, klášterními zahradami, mírou je-
den loket český umístěnou na renesanční radnici 
a klavírním koncertem žáka Tomáše Wolfa z 8.B 
v zámeckém areálu bylo nádherným vyvrchole-
ním celého poznávacího zájezdu.  
Poděkování patří žákům za jejich chování a SRPŠ 
za finanční příspěvek na platbu autobusu.                    
              Mgr. Drahomír Hlačík, vedoucí exkurze 

 
Nahlédněte prostřednictvím  Okénka  

do  školního života vašich dě  — našich žáků. 

A je to tady! Sotva nedávno usedli popr-
vé do školních lavic,  teď už slaví závěr školního roku. Nau-
čili se číst, psát a počítat, 
udělali největší skok ve 
svém životě.  
Naši prvňáčci ve středu  
24. 6. 2015 spolu se svými 
rodiči ukončili závěr školní-
ho roku vystoupením 
„Oslava Slabikáře a Happy 
House“. Dě  spolu nacvičily 
pásmo veselých básniček 
k jednotlivým písmenkům  
a číslům, zatančily mazurku. 
Publikum pobavila humorná 
pohádka ze školního pro-
středí „Paní učitelka Faleš-
ná“ a pásmo veselých písniček a scének v anglič ně. Dě-
kujeme Agentuře Tomino za ozvučení celého programu.  
       Mgr. Lucie Škrobánková, Mgr. Eva Havlíčková 

V úterý 30. června v devět hodin dopoledne zazněl napo-
sledy školní zvonek pro 35 žáků 9. ročníku naší školy.  Za 
potlesku mladších spolužáků se absolven  se svými třídní-
mi učiteli a třídními kolek vy 2. stupně přesunuli do ki-
nosálu Národního domu na slavnostní ceremoniál 
k ukončení školního roku 2014-2015.  
Celkem 25 nejúspěšnějším účastníkům soutěží a olympi-
ád byly předány dárkové knižní poukazy, a to jeden za 
školu z rukou ředitelky Mgr. Radky Očadlíkové a druhý za 
město z rukou místostarosty Romana Celty. Gratulace, 
slova uznání a díků zněla sálem také pro naši nejúspěšněj-
ší hlídku mladých zdravotníků z 1. stupně, která ve slože-
ní Tereza Teplanská, Adéla Bilíková, Kryštof Svoboda, 
Štěpán Blatecký a Arnošt Heibl obsadila v republikové 
soutěži 1. místo. Velký dík za úspěšnou přípravu všech 
žáků do zdravotnických soutěží během několika let patří 
Mgr. Lucii Škrobánkové a instruktorkám Nele Jahodové 
a Vendule Onderkové. 
V ročenkové soutěži „BEST OF 9TH CLASS“ byli vybráni 
svými třídními učiteli tzv. „BESTÍCI“ -   nejlepší 
z devátého ročníku. Celkem osmi BESTÍKŮM – Milanu 
Chromjákovi, Kláře Mazurové, Marii Valíkové, Matěji 
Volnému, Michalu Židkovi, Daniele Bartákové, Marku 
Churavému, Václavu Raidovi - předala ředitelka školy 
věcnou odměnu. 

Zámek Nové Hrady 

Šerpování 9. A Šerpování 9. B 

„Loket český“ 

1. A + 1. B se loučí 
se školním rokem 

Následovaly proslovy deváťáků na rozloučenou a jejich poděkování všem učite-
lům. Nakonec proběhlo slavnostní šerpování absolventů.  
… A najednou se z našich nejstarších žáků stali žáci nejmladší a předali žezlo 
budoucím deváťákům …                            Text Mgr. Radka Očadlíková, ředitelka školy, 
           foto Milan Mainuš 
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ZÁKLADNÍ A MATEŘSKÁ ŠKOLA 
ŽIMROVICE

Smažení vajíček na svatodušní 
pondělí
190 vajec, 5 kg hladké mouky, kilo sýra a kilo salámu bylo spotřebováno 
25. května o Svatodušním pondělí na zahradě základní školy. Zaměst-
nanci školy společně s rodiči žáků uspořádali pro širokou veřejnost tra-
diční smažení vajíček, které obohatili o výrobu domácí pizzy pečené 
v zahradní chlebové peci.

V  odpoledních hodinách se zahrada zaplnila množstvím příchozích 
a pohodový program obohatilo vystoupení dětí z naší mateřské školy. 
Smaženice i pizzy (celkem se jich upeklo 80 ks) šly rychle na odbyt. Te-
prve až v 19 hodin poslední návštěvníci opustili školní zahradu a o pou-
hou čtvrthodinu později začalo pršet. Organizátorům nešlo tento den 
o nic jiného, nežli o spojení místní komunity a o příjemnou zábavu pro 
toto sváteční odpoledne. Obojího, jak věříme, bylo dosaženo.

Oslavy Dne dětí v Základní 
a mateřské škole Žimrovice

V pondělí 1. června připravili zaměstnanci školy pro děti školy a školky 
veselé dopoledne k oslavě jejich mezinárodního svátku. Kromě mnoha 
soutěží se děti mohly vydovádět na skákacím hradu, připravené bylo 
i občerstvení.

S programem nám přišli pomoci i rodiče žáků, kterým za to velmi dě-
kujeme. Díky patří i klubu rodičů školy za finanční pomoc a manželům 
Vavřínkovým za dary pro děti!

Zahradní slavnost ve znamení 
loučení
23. června se konala v areálu školní zahrady již tradiční Zahradní slav-
nost. Hlavní program slavnosti proběhl v kamenném amfiteátru, který 
byl zcela zaplněn, mnozí 
příchozí stáli ještě mimo 
něj. Nejdříve se předsta-
vily děti ze školky s muzi-
kálem Pomáda, paní uči-
telka Pavlína Řemelková 
se rozloučila s  odcháze-
jícími předškoláky a  po 
jejich závěrečné písničce 
nastoupily děti ze školy. 
Rozloučili jsme se s  odcházejícími čtvrťáky a  děti pod vedením paní 
učitelky Aleny Šromové vystoupily s operou Karkulka. Parádní výkony 
všech aktérů podtrhly kostýmy naší dvorní kostymérky Karly Karleové. 
Po opeře vystoupili s country tanci třeťáci a čtvrťáci, které vedla paní 
vychovatelka Jarmila Menšíková. Rozloučit se s dětmi přišel i za zřizo-
vatele školy pan starosta Josef Vícha.

S celou akcí nám pomáhalo naše sdružení rodičů. Pekly se pizzy, podá-
valy se párky v rohlíku a zdarma bylo velké množství buchet od mami-
nek a tatínků žáků naší školy a školky.

Díky za spolupráci rodičům žáků školy i školky nejen při této akci, ale za 
celý školní rok. Vašeho přístupu ke školce i škole si velmi považujeme. 
I pan starosta Josef Vícha ocenil krásnou atmosféru školy.

David Šrom, ředitel ZŠ a MŠ Žimrovice

MATEŘSKÁ ŠKOLA 
HRADEC NAD MORAVICÍ

Něco končí a něco začíná
Na konci června proběhlo v MŠ Hradec nad 
Moravicí a na odloučených pracovištích slav-
nostní rozloučení se „školáky“. Na památku 
si děti odnesly knihy a dárečky, aby na svou 
školičku nezapomněly. Celý den jsme proži-
li v milé a dojemné atmosféře, některé děti 
ani nechtěly odejít domů. Společně s rodiči 
si děti připravily pro nás překvapení, zahrnu-
ly nás květinami a sem tam ukápla i nějaká 
slzička dojetí. Děkujeme všem zúčastněným 
za krásná přání a  za vstřícnou spolupráci. 

Všem budoucím školákům přejeme mnoho 
úspěchů a hlavně ať se jim ve škole líbí.

Jak jistě víte, od srpna začínají „nekoneč-
né prázdniny“ nejenom mně, ale také paní 
učitelce Jindřišce Urbanové, které děkuji 
jménem celého kolektivu za obětavou práci 
a ochotu, se kterou se nám i dětem věnovala. 

V srpnu nastoupí do funkce ředitelky mateř-
ské školy paní Bc. Gabriela Lacková a věřím, 
že povede svůj kolektiv dětí a zaměstnanců 
s novým elánem a ke vzájemné spokojenosti. 

Přeji Vám všem pěkný zbytek léta a  neza-
pomeňte: „Po prázdninách kluci, holky, spě-
chejte do naší školky“!

Text a foto: Libuše Beňovičová, ředitelka 
mateřské školy Na sportovním výletě

V  úterý 16. 6. 2015 si děti z  mateřské ško-
ly Hradec nad Moravicí vyjely na výlet 
do Lhoty u  Opavy na „Veselé sportování 
u Vodníka Slámy“. Celé dopoledne se vedlo 
v duchu pohádky „Sněhurka a sedm trpas-
líků“. Společně si s  dětmi zacvičili, zatančili 
a  zasportovali na zajímavých stanovištích. 
Dvouhodinový program si pro děti již tra-
dičně připravily trenérky sportovního klubu 
„Gymnastika Špičková“ z Opavy. Počasí nám 
vyšlo skvěle, děti si sportování užily plnými 
doušky a  domů se vracely se spoustou zá-
žitků.

Text a foto: Bc. Holásková Dagmar
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OHLÉDNUTÍ VE FOTOGRAFIÍCH

Poslední nedělní pohádkové představení před prázdninami se 
odehrálo 24. května. Na programu byla pohádka Černobílé štěs-
tí v podání Ochotnického souboru Odřivous z Bílovce. Pravidelná 
pohádková představení v kinosále Národního domu začnou opět 
13. září.

Město Hradec nad Moravicí, ve spolupráci se společnostmi Smur-
fit Kappa Czech, Brano, Jezdeckým klubem Hradec nad Moravicí 
a agenturou Tomino Hradec nad Moravicí, zorganizovalo v sobotu 
30. května pohádkový dětský den, letos na téma Cestou necestou. 

V pátek 29. května se hradecká farnost již popáté zapojila do meziná-
rodní akce Noc kostelů. V letošním roce se hlavní program uskutečnil 
v kapli sv. Máří Magdalény v Bohučovicích.

Starosta města přivítal v pondělí 8. června v prostorách městského 
úřadu návštěvu 36 dětí polských krajanů žijících na Ukrajině. V rámci 
programu navštívily děti také zámek a absolvovaly prohlídku, kterou 
jim věnovala Správa státního zámku Hradec nad Moravicí.

Hradecká farnost uspořádala v  neděli 7. června slavnostní koncert 
Komorního pěveckého sboru Slezské univerzity v Opavě, a to u příle-
žitosti 1050 let křesťanství na Hradci. Koncert, který se konal v kostele 
sv. Petra a Pavla, nabídnul návštěvníkům převážně duchovní hudbu. 

Ve vestibulu městského úřadu můžete zhlédnout do konce srpna 
výstavu autora RNDr. Tomáše Grima s názvem O Ještěru v Ještěru. 
Výstava byla zahájena v pátek 12. června a připravil ji místní odbor 
Matice slezské. 
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Třináctikilometrová trasa s převýšením 600 metrů, originální překážky, 
zkouška fyzické a psychické zdatnosti - to byl závod Heroes Race, který 
odstartoval v sobotu 11. července u hotelu Belaria. Na start se postavilo 
325 závodníků. Největšími hrdiny z Hradce nad Moravicí se stali páno-
vé Lukáš Scholtz a Robert Pavelek, kteří se umístili na 7. a 9. místě. 
Gratulujeme!Město Hradec nad Moravicí upřímně děkuje všem pořadatelům 

a účinkujícím za krásné kulturní, sportovní a společenské akce.

JSDH a SDH Hradec nad Moravicí připravili v pátek 19. června druhý 
ročník preventivně-vzdělávací akce Den požární bezpečnosti. Dopo-
lední soutěžní program byl určen žákům vyššího stupně místních ZŠ, 
odpolední program patřil veřejnosti. I přes mírnou nepřízeň počasí 
byl Den požární bezpečnosti velmi zdařilou akcí s více než důležitou 
tematikou. 

České dráhy, u  příležitosti oslavy 110. výročí železnice Opava-Hradec, 
vypravily v neděli 28. června do Hradce nad Moravicí parní vlak. Hosty, 
mezi kterými byl také primátor Opavy pan Martin Víteček, přivítal sta-
rosta našeho města dle tradic -  chlebem a solí. Poděkování patří  panu 
Milanu Neubauerovi (Parní pekárna OKO) za hradecký chléb, slečnám 
Barboře Barešové a  Kristýně Klimkové (mažoretky Charlie Hradec 
nad Moravicí) za reprezentativní uvítání hostů a Dechovému orches-
tru Hradec nad Moravicí za hudební doprovod slavnosti.

Slavnostní koncert laureátů udělal v  neděli 28. června tečku za 
53. ročníkem Mezinárodní interpretační soutěže Beethovenův Hra-
dec. Součástí programu byl také křest publikace „Vzácné hudební 
nástroje na zámku v Hradci nad Moravicí“, kterou vydala Správa stát-
ního zámku Hradec nad Moravicí. 

Poslední zvonění, ocenění úspěšných žáků, předání vysvědčení, roz-
loučení s vycházejícími žáky. . . to vše provázelo slavnostní zakončení 
školního roku, které připadlo na úterý 30. června. 

Město Hradec nad Moravicí, ve spolupráci se Státním zámkem Hra-
dec nad Moravicí, připravilo v  neděli 28. června na nádvoří Bílého 
zámku městské slavnosti s  názvem Den květů. Skvělým výkonům 
účinkujících neubrala na kráse ani nepřízeň počasí. 

Foto: Jiří Hajduk
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Děkujeme všem za příspěvky do tohoto čísla 
Hradeckých novin. Uzávěrka podkladů pro 
další vydání (5/2015) je v  pondělí 14. září 
2015 (distribuce do  domácností na  začátku 
měsíce října 2015).  Příspěvky a  inzerci zasílejte 

na adresu: Městský úřad Hradec nad Moravicí, 
Opavská 265, 747 41 Hradec nad Moravicí, e-mail: 
jceltova@muhradec.cz, tel.: 553 783 939 nebo 
725 666 074 (Jitka Celtová). Hradecké noviny 
distribuuje Česká pošta, s. p. V případě, že vám do 

poštovní schránky nedošly, kontaktujte městský 
úřad na  tel.: 553  783  922  (sekretariát) nebo se 
s  reklamací obraťte přímo na pracoviště České 
pošty na tel.: 553 607 711 (depo).

Hradecké noviny, periodický tisk územního samosprávného celku; vydává Městský úřad Hradec nad Moravicí, Opavská 265, 747 41 Hradec nad Moravicí, IČ: 00300144, tel.: 553 783 922, www.muhradec.cz; evidenční 

číslo periodického tisku: MK ČR E 16509; vychází jako dvouměsíčník v nákladu 2 100 výtisků; datum vydání 5. 8. 2015; výtisk zdarma. Redakční rada: Miroslava Vavrečková (předsedkyně), RNDr. Tomáš Grim, Ph.D.,

Jitka Celtová, Richard Vacula. Redakční rada neodpovídá za obsah externích příspěvků. Nepodepsané příspěvky jsou dílem vydavatele. Grafické zpracování a tisk: Optys, spol. s r. o. 

CO SE DO HRADECKÝCH 
NOVIN NEVEŠLO

Příspěvky, které se do tohoto čísla 
Hradeckých novin nevešly, najdete na 
www.muhradec.cz / Hradecké noviny 

v rubrice Co se do novin nevešlo. 

Přečíst si můžete články: 

Dvoudenní výlet Klubu žen Jakubčovice 
do Prahy a na Karlštejn

2. ročník Memoriálu Jana Drašáka

 

 

 
 

PRODÁME 
zavedenou prosperující 

PRÁDELNU 
ve Fulneku vč. klientely 

Roční obrat:     600 000,-  Kč/1 směna 
Kapacita:          max. 200 kg/1 směna 
 
Kontakt: 
Lenka Vojkůvková 
Mobil:  737 26 26 36 
E-mail: vojkuvkova.lenka@vvm-ipso.cz 
 

 

Nabízím doučování angličtiny 
konverzační metodou, 

od začátečníků po pokročilé, 
včetně přípravy na přijímací zkoušky. 

Učební materiály zdarma. 
Kontakt: 605 850 472.

STÁTNÍ ZÁMEK V HRADCI NAD MORAVICÍ NABÍZÍ K PRODEJI 
RODINNÝ DŮM č. p. 5 V HRADCI NAD MORAVICÍ, MĚSTEČKO. 

INFORMACE NA TEL. 724 664 004.

Nová frekvence  
91.9 FM!
Výhradně pro Hradec nad Moravicí a okolí

Rádio vašeho kraje
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